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Nr.  946 din 28.02.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 28 februarie 2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 32/22.02.2023 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

28.02.2023, ora 13.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARIAN 

TEODOR – RAUL, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN 
EMIL-CORNEL, URBAN WALTER-MICHAEL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamna inspector Lepădat Loredana. 
 Doamna secretar general al u.a.t. Batos – bună ziua domnule primar, doamnelor 

şi domnilor consilieri locali, sunt prezenti 13 consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 
constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate punctele inscrise pe ordinea de 
zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul administrativ.  Pentru toate 

proiectele de hotare inscrise pe ordinea de zi comisiile de specialitate ale consiliului 
local au emis avize favorabile.  

 În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 31.01.2023, daca sunt 
completari, modificari, adaugiri? si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? Impotrivă? Abțineri?  
 

O R D I N E     D E    Z I 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 

venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  IV anul 2022. 
2. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoş 

pe anul 2023. 

3. Proiect de hotărâre privind actualizarea Planului de analiză şi acoperire a 
riscurilor  comunei Batos. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei Tehnice pentru 
obţinerea Autorizaţiei de Construire, a indicatorilor tehnico-economici şi 

a cofinanţării obiectivului de investiții: ,, SISTEM DE CANALIZARE 

MENAJERĂ ȘI STAȚIE DE EPURARE APE UZATE ÎN LOCALITATEA 

DEDRAD, COMUNA BATOȘ, JUDEȚUL MUREȘ”, prin Programul Național de 

Investiții „Anghel Saligny”. 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea actului adiţional la Contractul de 

închiriere pajişte proprietate privată a comunei Batoş înregistrat sub nr. 

1478 din 21.03.2019. 

http://www.primariabatos.ro/
mailto:batos@cjmures.ro


6. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a suprafeţei de 

50 ha de pajişte aflată în proprietatea privată a comunei Batoş. 
7. Cereri. 
8. Diverse. 

si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru.  

Domnul presedinte de sedinţă Mărcuș Ioan  – buna ziua tuturor, propun să începem cu 
primul proiect de pe ordinea de zi. 

  
Punctul 1.  

1. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al bugetului de 

venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  IV anul 2022. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul de specialitate. 
Domnul consilier Marcus Ioan – in referatul de aprobare este trecuta data de 

30.12 iar in raport 31.12, trebuie corectat.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – in anexa contului de executie sunt prevazute 

mai detaliat, cel din Forexe. La sfarsitul executiei, drumuri si poduri, bunuri si 
servicii pentru dezvoltare, ce intra acolo? 
Doamna inspector Lepdata Loredana – piatra sparta, bolovani, refuz de ciur . 

Doamna consilier Onofrei Daniela – deci doar ce e pentru pietruire, trotuarele nu 
intra acolo si atunci unde sunt. Mai este o suma pentru servicii intretinere, 

functionare. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – la 70.50 Alte servicii in domeniile 
dezvoltarii comunale, reparatii. La servicii intrtinere si functionare intra 

inregistrarea sistematica, paza , consultanta pe fond funciar, diverse materiale 
care se iau pentru gospodaria comunala. 
Doamna consilier Onofrei Daniela - la 70.05.01  alimentare cu apa, canal, 

salubritate, asta inseamna factura platita la Aquaserv? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – da, pe un an.  

Domnul consilier Marcus Ioan- la noi cheltuielile de functionare sunt mai mari ca 
investitiile, e 60% cu 40%. M-i se pare foarte, foarte mult sau veniturile sunt asa 
de mici? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – pentru ca sunt prinse obiectele de 
investitii, gradinita, dispensarul, asfaltarea si nu s-au finalizat, nu s-a incheiat 

un contract sau nu s-au facut plati. Pe dispensar si gradinita acvem contract dar 
nu s-au facut plati pentru ca nu s-au primit situatii de plata.  
Domnul consilier Marcus Ioan – si alea nun sunt cuprinse in investitiile actuale?  

Doamna consilier Lepadat Loredana – sunt cuprinse ca si prevedere, de asta iese 
procentul.  
Domnul consilier Marcus Ioan – dar cu tot cu alea noi suntem sub jumatate. Alea 

nu sunt evidentiate, care trebuie sa se faca plata, care trebuie ceruti banii? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi suntem prevazuti cu o suma la investitii dar 

nu am facut solicitari de plata la Ministerul Dezvoltarii. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – decontul se depune in baza situatiilor de 
plata, din moment ce firmele executante nu au facut situatie de plata nici noi, ca 

si prevedere bugetara s-a prevazut contractul dar ca si cheltuiala nu se revede, 
nu se vad platile pentru ca nu sunt facute, de asta functionarea e mai mare.  

Domnul consilier Marcus Ioan-dar la noi nici nu sunt prevazute ca anul asta sa 
se faca? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – sunt prevazute in buget. La bugetul din 

ianuarie undeva la 40 si ceva reprezenta sectiunea de dezvoltare, 46% si acuma e 
cuprins sip e PNRR dar nu am facut procentul.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – la camine culturale, carti publicate si 

material documentare, 22.000, ce include, m-I se par niste sume destul de mari. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – anunturi pentru inregistrari, ziare, pentru 
sarbatorile Pascale, de iarna sau alte sarbatori care se fac, invitatii.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – cred ca anul trecut cel mai mult a fost pe 
pliantele cu OCPI-ul.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – cred ca se pot face la nivel local, o foaie A4 

impartita in doua, in patru, poti sa faci pliante, nu trebuie neaparat platite la 
pretul la care sunt la o tipografie.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru cadastru trebuie respectate prevederile.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – la social-cultural. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – Sarbatoarea Marului.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – mie m-I se pare un pic mare consumul de 
combustibil, si la autoritati executive si la serviciul de salubritate.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – la autoritati executive intra si microbuzul.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – la un calcul sumar ar veni 70l/zi. Sunt 
curioasa daca am monta GPS-uri cat ar scadea consumul.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – masina de elevi face pe zi 300 si ceva de km.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cam mult, la Uila face 5 drumuri. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – aveti dreptate, m-am exprimat gresit, 160 km, 

dar a facut si 300 pe zi.       
Domnul consilier Abos Ferencz – din sterile pe care le-am vazut, toata lumea care 

a pus GPS-uri a scazut la motorina.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – mai in jos de 170 lei/zi nu cred ca se poate.  
Domnul consilier Marcus Ioan – a mai fost o propunere si nu a trect, sa facem un 

proiect si sa modificam, astea sunt trecute prin regulamentul de functionare.  
Administrarea la un GPS/an e undeva la 620 lei.  

Domnul consilier Abos Ferencz – daca nu ne e frica atunci nu stiu de ce am 
deranja.  

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  –se supune la vot proiectul de 
hotărâre şi se votează cu 13 voturi pentru. 

Domnul consilier Marcus Ioan – e dreptul de distribuire a sumelor, primarul 
propune, noi votam. Degeaba votam daca nu e de acord majoritatea, m-I se pare 

prea mult pe cheltuieli si prea mult pe investitii. La un momentdat am pus ce s-a 
intamplat de cand este domnul Bolojan,  cand a preluat erau 70% cheltuieli si 
30% investitii, acum s-a ajuns invers.  

Domnul consilier Tamasan Emil – de acord domnul Marcus, ma iertati ca 
intervin, insa judetul Bihor are un consiliu judetean de o calitate, judetul Mures 
de alta calitate. Nu mergem  la Bihor, sa ne uitam la Bistrita, Cluj, e cu totul 

altceva.  
    Domnul consilier Marcus Ioan-sincer nu stiu ce calitate avem noi sa tragem de 

maneca consiliul judetean dar macar pe plan local.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – o sa o rog pe dna Lepadat, sigur ca dvoastra ati 

vazut pe trim. IV, sa facem un total sa vedem functionare. 

Domnul consilier Marcus Ioan – venitul pe 2023 ar fi de 11.919.000 iar cheltuielile 
in suma de 15.755.000, din care 8.000.000 sectiunea functionare si 7.700.000 e pentru 

dezvoltare. Investitiile se fac in functie de incasari si daca nu sunt incasari, cheltuielile 
cu functionarea sunt fixe, acolo nu se umbla, suntem intr-o situatie nu prea fericita.  

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 13 voturi 

pentru, 1 vot împotrivă (Tămăşan).  



 

Se adopta hotararea nr. 13 din 28.02.2023 privind aprobarea contului de 
execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul 
IV anul 2022. 

 
Punctul 2. 
 2.Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batoş 

pe anul 2023. 
 Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul la proiectul de hotarare, 

prin Decizia Finantelor Publice s-a alocat suma de 269.000 lei pentru Scoala Batos. Pe 
langa decizia finantelor s-a cuprins si contractul de finantare din cadrul PNRR in suma 
de 1.875.000 lei.  

Domnul consilier Marcus Ioan – infrastrucura asta verde sunt statiile de reincarcare? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt mai multe, un laborator, iluminat stradal,o statie 

de reincarcare care va fi la laboratorul respectiv, camerele de supraveghere, aplicatia 
prin care se pastreaza legatura cu cetatenii, speram ca o sa semnam si pentru 
platforma cu aport voluntar. Cand am fost de am semnat ne-am intalnit la ora 9 

dimineata 20 de primari din toata tara, toti nemultumiti ca se daun bani pentru lucruri 
care nu sunt chiar asa de necesare, am fi vrut sa vina banii pe alte finantari, mai 
necesare, pe infrastructura. Daca astia se dau astia ii luam. 

Domnul consilier Marcus Ioan – tot ce se da trebuie luat. 

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 13 voturi 

pentru.  
Se adopta hotararea nr. 14 din 28.02.2023 privind rectificarea Bugetului 

Local al Comunei Batoş pe anul 2023. 

 
Punctul 3.  

Proiect de hotarare privind actualizarea Planului de analiză şi acoperire a 
riscurilor  comunei Batos. 

Domnul primar Cotoi Dumitru-prezinta raportul de specialitate.  

Domnul consilier Marcus Ioan – la Sieut am vazut pe facebook ca au incheiat 
contract cu pompierii, ISU Bistrita. La noi nu s-ar putea, sa se obtina prin ei si dotarile.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – chiar ISU Bistrita le-a acordat o masina, care sa 
intervina in zona. Si la noi este un punct a ISU Mures la Deda. La noi, fiind mai 
aproape de Reghin nu se impune, din fericire zic eu, nu am avut situatii sa nu se poata 

ajunge. Cu ceea ce detinem noi intotdeauna am facut fata si ama ajuns la timp, nu am 
avut evenimente grave deosebite sis per sa nici nu avem. La distanta de 15 km nu ne-ar 
acorda un astfel de  contract. Avem masina care este foarte buna, chiar si aseara am 

avut o intervenite care din fericire  a fost fara urmari grave, am ajuns la timp, chiar si 
la Dedrad am ajuns inaintea pompierilor de la Reghin.   

Domnul consilier Marcus Ioan – este un program, un mod de deservire in caz de 
incendiu, sa se faca cate unu prin rotatie? Am inteles ca la Eugen Cacula cand a fost 
nu a raspuns nimeni si au venit de la Reghin mai repede. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e adevarat. 
Domnul consilier Marcus Ioan – a trimis pe cineva sa ii dau otet sa stinga. 

Domnul consilier Gliga Ioan – cand a ajuns masina de la Reghin era stins.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – masina e la fel, cu lumini, cu girofaruri, lumea 

ce poate sa stie.  

Domnul consilier Marcus Ioan – ar fi dificil de facut, sa stii ca o saptamana 
raspunde x. Eventual dat un spor pentru asta.   



Doamna secretar general – nu se pot acorda sporuri, a fost discutia si de scutire 

la impozit dar Curtea le imputa.  
Domnul consilier Marcus Ioan – adica faci voluntariat gratuit. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – singura modalitate e de a-i acorda zi libera. Sunt 

oameni de inteles si cand e nevoie sunt prezenti. Intotdeauna cand e ceva ne suna ISU 
in ordinea primar, viceprimar, secretar si dl Faragau. Pe loc am intervenit oricare dintre 
noi.  

Domnul consilier Marcus Ioan – anul trecut era ceva prin GAL, pt dotare. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – despre alea e vorba, ca si dotare prevazute in 

PAAR. O parte sunt venite si urmeaza si restul, sunt motopompe, generator, costume 
ignifugate, incaltaminte.   

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand în vedere că nu sunt discuţii 
sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 voturi pentru.  

Se adoptă hotărârea nr. 15 din 28.02.2023 privind actualizarea Planului de 
analiză şi acoperire a riscurilor  comunei Batos. 

Participa la sedinta domnul Almasan Virgil Daniel.  
Punctul 4. 
Proiect de hotarare privind aprobarea Documentaţiei Tehnice pentru obţinerea 

Autorizaţiei de Construire, a indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţării 

obiectivului de investiții: ,, SISTEM DE CANALIZARE MENAJERĂ ȘI STAȚIE DE 

EPURARE APE UZATE ÎN LOCALITATEA DEDRAD, COMUNA BATOȘ, JUDEȚUL 

MUREȘ”, prin Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – deoarece s-au solicitat clarificari de la minister 
am fost nevoiti a intocmi un nou proiect. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar statia unde o sa fie amplasata? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in punctul cel mai jos. In Dedrad unde e terenul 
de sport.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – racordurile cum se vor face, se va duce pana 

la poarta si de acolo incolo trebuie sa isi faca proprietarul? Scrie ca se prevede un 
numar de 578 racorduri pentru canalizare menajera dar nu dezvolta daca intra sau nu 

pe proprietate. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cred ca e cuprins ca fiind eligibil si racordul la 

populatie.  

Domnul consilier Marcus Ioan – canalizarea nu prea ti-o face nimeni pe 
proprietate. 

Doamna consilier Banciu Elena – care sunt urmatorii pasi pentru inceperea 

acestei lucrari.  Aproximativ cand considerati ca va incepe? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru a semna contractul de finantare ne-au 

enumerat 12 conditii, se vor comunica toate documentele solicitate, semnarea 
contractului si apoi urmand procedurile de atribuire a executarii lucrarii. Din 
momentul in care vom avea un contract de executie noi putem sa consideram ca putem 

face extindere. Eu spun ca anul acesta va incepe.  
Domnul consilier Marcus Ioan -e punctul cel mai bun unde e amplasata statia 

pentru racorduri. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – statia e modulara, dar din start e prevazuta mult 

mai mare decat trebuie pentru Dedrad.  

Domnul consilier Gliga Ioan – in memoriul tehnic undeva e prevazut ca e cu 
preluare si pentru restul satelor.  

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand în vedere că nu mai sunt 

discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 12 voturi 
pentru si o abtinere (Abos).   



Se adoptă hotărârea nr. 16 din 28.02.2023 privind aprobarea Documentaţiei 

Tehnice pentru obţinerea Autorizaţiei de Construire, a indicatorilor tehnico-

economici şi a cofinanţării obiectivului de investiții: ,, SISTEM DE CANALIZARE 

MENAJERĂ ȘI STAȚIE DE EPURARE APE UZATE ÎN LOCALITATEA DEDRAD, 

COMUNA BATOȘ, JUDEȚUL MUREȘ”, prin Programul Național de Investiții „Anghel 
Saligny”. 

 
Punctul 5.  
     Proiect de hotărâre privind aprobarea actului adiţional la Contractul de 

închiriere pajişte proprietate privată a comunei Batoş înregistrat sub nr. 1478 din 
21.03.2019. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – prezinta raportul de specialitate. 

Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand în vedere că nu mai sunt 
discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 12 
voturi pentru si o abtinere (Abos).  

 Se adoptă hotărârea nr. 17 din 28.02.2023 privind aprobarea actului 
adiţional la Contractul de închiriere pajişte proprietate privată a comunei 

Batoş înregistrat sub nr. 1478 din 21.03.2019. 
 

Punctul 6.  

Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii directe a suprafeţei de 50 ha 
de pajişte aflată în proprietatea privată a comunei Batoş. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – prezinta raportul de specialitate. Este amenajament 
pentru 100 ha.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – cine isi doreste pasune la munte nu are decat sa ia 
intreaga suprafata si sa se apuce de curatat.  

Domnul consilier Marcus Ioan – noi dam pasunea pentru pasunat nu pentru 

subventie APIA.  

Domnul vicperimar Gliga Ioan – eu am fost acolo, eu zic ca nu ar fi bine sa lasam pe 
cineva sa curete suprafata aia de padure, este brad de 20-30 m crescut. 20 ha stiu ca 

nu au fost eligibile la APIA.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – bradul nici nu il poate taia, intra sub incidenta 
Codului silvic.  

Doamna consilier Todea Maria – ar trebui mers acolo si vazut ce e. 

Domnul consilier Marcus Ioan- unde e densitate mare nu te poti baga dar unde sunt 
arbori rasfirati se poate pasuna.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – ce facem in situatia urmatoare, daca noi dam 
pasunea si omul cand merge si vede ce e acolo zice ca nu ii mai trebuie, noi o dam 
scriptic.  

Doamna secretar general – trebuie sa o dai si faptic.  

Domnul consilier Marcus Ioan –facem inchiriere din birou? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – mergem la fata locului atunci. 

Doamna consilier Banciu Elena – noi ca si proprietari nu putem sa facem ce vrem cu 
pasunea noastra? Daca a crescut atata vegetatie. 

Domnul consilier Marcus Ioan – intervine ocolul silvic. 

Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin-dar de ce a crescut? 

Doamna consilier Banciu Elena – eu sunt proprietara pe gradina mea si imi curat in 
fiecare an, nu il intereseaza pe vecinul meu ce fac eu cu gradina mea.  



Doamna secretar general – e proprietate privata.  

Domnul consilier Abos Ferencz – cu acordul ocolului silvic se poate sa poti sa tai.  

Doamna consilier Banciu Elena – noua ne trebuie pasune. 

Doamna secretar general – dar existau niste obligatii contractuale.  

Domnul consilier Marcus Ioan – daca s-au facut formalitatile alea de predare pentru 

100 ha. 

Domnul consilier Abos Ferencz – pentru alea da dar noi vorbim de 20 h. 

Doamna consilier Banciu Elena – mai am o propunere sa marim si taxa unde se i-au 
aceste subventii. 

Doamna secretar general – taxele se calculeaza conform amenajamentului pastoral 

si a hotararii consiliului judetean prin care este stabilita taxa de vanzare a kg de masa 
verde.  

Doamna consilier Banciu Elena-nu la aia ma refeream ci la taxa de inchirire a 
pasunii.  

Domnul consilier Tamasan Emil – e 10 bani/kg masa verde. 

Doamna secretar general – in amenajamentul pastoral pe fiecare trup de pasune este 
prevazuta o cantitate de recoltat. 

 Doamna consilier Banciu Elena-eu am crezut ca daca e a noastra o putem noi 
stapani mai bine ca sa fie in folosul nostru.  

Domnul consilier Tamasan Emil – as propune ca cele 87 ha sa le mentinem la 

categoria de pasune, avem obligatia si fata de urmasii nostrii la care trebuie sa le lasam 
o pasune in folosinta si sa le inchiriem la oameni din comuna care au animale si 

folosesc pasunea. Ca daca le-o inchiriem numai pentru principala ocupatie pe care o 
avem acuma, lupta pentru subventii, atunci mai bine nu o inchiriem.   

 Domnul presedinte de sedinta Mărcuș Ioan  – avand în vedere că nu mai sunt 
discuţii sau propuneri supun la vot propunerea domnului conslier Tămăşăn  şi se 

votează cu 12 voturi pentru, 1 abţinere (Mărcuş). 
 Se adoptă hotărârea nr. 18 din 28.02.2023 privind aprobarea închirierii 
directe a suprafeţei de 50 ha de pajişte aflată în proprietatea privată a comunei 

Batoş. 

 

Punctul 7. 

7. Cereri. 

Cererea nr. 940/29.02.2023 a domnului Almasan Virgil Daniel – solicita 
concesiunea unei suprafete de teren, la Ciurgau, pentru amenajarea unui popas 

touristic. 

Domnul consilier Marcus Ioan – va rog sa ne prezentati ce doriti sa faceti. 

Domnul Almasan Virgil -  vreau sa fac o copertina, un wc cu decantor, un boutique 
pentru cafea. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar acolo nu sunt utilitati, inafara de apa.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – deasupra de Ciurgau? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in partea de N.  

Doamna consilier Banciu Elena – explica un pic locul, unde vrei sa faci. 

Domnul Almasan Virgil-exact deasupra unde curge apa, unde merg oamenii si stau.  

Domnul consilier Marcus Ioan – dar ce vrei sa faci, efectiv? Bar, restaurant? Acolo iti 

trebuie autorizatii.  

Domnul Almasan Virgil-deocamdata un boutique, apoi pe parcurs vedem noi.  



Domnul consilier Gliga Ioan – eu din cate am inteles cere terenul care e amenajat la 

Ciurgau, eu consider ca ala nu se poate da.  

Domnul Almasan Virgil-pe ala se poate face copertina. 

Domnul consilier Marcus Ioan – izvorul nu il poti privatiza. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – asupra strict a izvorului, acolo unde e betonat, 
nu se poate interveni, pentru ca nu esti autoritate publica, nu poti sa te duci sa faci 
copertina.  

Domnul consilier Marcus Ioan – odata e o documentatie, trebuie dezmembrat, 
schimbare de destinatie, din ce inteleg acolo e pasune. Virgil, acolo iti trebuie bani 
foarte, foarte multi, in cazul in care ai toate actele, sa deschizi ceva, sa fi autorizat. 

Domnul Almasan Virgil – se poate face demontabila.  

Doamna secretar general – sunt anexe agricole pe pasune, dar desfasori activitate 

economica in grajd? 

Doamna consilier Banciu Elena – in locul respectiv noi am tot discutat in sedinte, ca 
curatenie, un popas turistic ar pune in valoare punctul respectiv. 

Domnul consilier Marcus Ioan-te duci spre Sibiu sunt mai multe rulote in popasuri . 

Domnul Almasan Virgil-daca se acorda nu e nici o problema, e gata facut. 

Domnul consilier Tamasan Emil – am mai discutat si in alte sedinta, sa se gaseasca 

un investitor. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ar fi mai convenabil sa aveti o rulota, din care sa 
puteti servi, ar implica mai putine costuri autorizatii.  

Domnul consilier Marcus Ioan – ar fi bine sa te interesezi tu ce inseamna partea de 

autorizatii, sunt niste costuri, este drum judetean, nu iti permite sa amplasezi nici 
reclame  si dupa aia sa vi aici, cred ca nimeni nu va fi impotriva sa gasim o forma. Daca 
noi am ajunge sa facem toata partea asta de documentatie  cu pasunea. Te-ai interesat 

ce vrei sa faci, care sunt pasii, ce t-I s-a zis, sa vii prima data la primarie sa ceri 
terenul? Cu cine ai discutat? 

Domnul Almasan Virgil-dar nu cred ca acolo e pasune. Cu  cineva de la Mures. 

Domnul consilier Marcus Ioan – de la autorizari? 

Domnul Almasan Virgil-da. 

Domnul consilier Abos Ferencz – noi suntem de acord sa ii dam terenul dar sa se 

intereseze ce are nevoie. 

Domnul consilier Marcus Ioan – mai e o problema suportarea costurilor.  

Domnul Almasan Virgil-costurile sunt ale mele, nu e o problema. 

Domnul consilier Marcus Ioan – nu constructia. Toate cheltuielile care le face 
primaria, schimbarea de destinatie si tot ce implica trebuiesc recuperate daca nu se 

imputa la domnul primar de curtea de conturi. E o suma destul de mare. Mai gandeste-
te la varianta cu rulota, care daca nu iti merge o poti lua si sa o duci in alta parte.  

Domnul consilier Gliga Ioan - pe maine cine stie ce copertina e trasa acolo de nu mai 
poti intra.  

Domnul consilier Marcus Ioan –primul pas, du-te la DSV si vorbeste sa vezi ce 

cerinte au ei, tu sa le spui si ce posibilitati ai financiare pentru ca sunt niste costuri 
foarte, foarte mari. E in afara, daca era in localitate e altceva. Cred ca ai auzit probabil 

ce a patit Tibi, la el ce controale au fost si cum a fost. Aici vi in momentul in care sti 
exact ce inseamna o constructie din aia si o autorizare.  

Doamna consilier Banciu Elena – nu cumva are nevoie si de o firma? 

Domnul consilier Marcus Ioan – pe partea de administrare banuiesc ca a avut cun 
cine sa discute, ca sa poti sa faci o unitate de alimentatie publica, cea mai simpla 



variant, care aia cred ca o poti obtine la jumatate pretul e o rulota. Ai agatat-o dupa 

masina si daca nu iti merge te duci in alta parte, in targuri, in centru, oriunde. 
Primaria te autorizeaza sa functionezi pe raza comunei.  

Domnul Almasan Virgil-daca nu pe partea cealalta. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar acolo ai o problema, Apele Romane si 
traversarea.  

Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – cea mai simpla ar fi rulota, parcata acolo . 

Domnul consilier Marcus Ioan – daca vrei sa continui ar trebui sa vi si cu un proiect. 
Te duci la un proiectant ca sa iti faca o schita, sa vi sa o areti, nu o sa putem sa dam 
autorizatie sa tragi folie, e foarte complicat ce inseamna,documentatie si toate, poate pe 

anul viitor dureaza. Nu te autorizeaza nimeni pe o constructie facuta asa, nici nu vreau 
sa iti spun ce amenzi sunt. Tu trebuie sa gasesti o forma care sa iti fie si tie buna sis a 
te gandesti ca totusi e la Ciugau, ii in drum, ii bun, dar sa te gandesti si la varianta ca 

nu iti merge. Sunt niste bani, Loredana, poate tu poti sa ii explici.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – idea e buna. 

Domnul consilier Marcus Ioan – e buna dar trebuie sa gasesti o forma care sa o poti 
si finaliza. Daca primaria face toate demersurile si faptul ca tu inchizi  nu inseamna ca 

vei scapa de plata. Ramane cererea in discutie, tu te gandesti la variante. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – sa aiba un pic de timp, sa analizeze. 

Domnul consilier Marcus Ioan – nu se respinge, ramane in discutie, o pastram.  
Virgil, nu esti refuzat, sa nu intelegi ca s-a respins dar vi cu mai multe precizari, mai 

informat un pic cu ce vrei sa faci .   

Domnul Almasan Virgil-bun, dar imi trebuie si o orientare acol la loc.  

Doamna consilier Banciu Elena – eu zic ca ne putem orienta la fata locului.  

Cererea nr. 873/23.02.2023 – Liga Pensionarilor Mures – solicita spatiu pentru 
infiintarea filialei Batos.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – a fost o sedinta cu pensionarii din localitate, a fost 

prezenta dna Sorina Bloj, s-a dat exemplu din alte localitati unde au primit un spatiu 
pentru a se putea  infiinta filialele in localitatile din jurul Reghinului. Este nevoie de 
hotarare de consiliu local? 

Doamna secretar general-da. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – propun ca pentru sedinta urmatoare sa initiem un 

proiect de hotarare . In cladirea din curte unde am zis ca se va face laboratorul 3D eu 
cred ca este spatiu pentru o activitate mai restransa. In cazul in care filiala 

pensionarilor  are nevoie de mai mult spatiu in caminul cultural si aici in biblioteca. 
Pentru a se putea infiinta aceasta filiala eu propun sa scoatem o hotarare de consiliu sa 
acordam spatiu.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nu avem hotarare cu taxa, ce facem acolo. 

Doamna secretar general – asta e ceva in scop caritabil.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dar e vorba de camin. Utilitatile cine le plateste? 

Doamna secretar general – cine foloseste spatiul.  

Doamna consilier Banciu Elena – e un sediu permanent, unde va si functiona.  

Adresa Consiliului Judetean Mures nr. 2679/21.02.2023 – raspuns la 
solicitarea de modificare a programului de transport Reghin-Uila.  

Domnul comnsilier Marcus Ioan – se da citire adresei.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nu e o problema, ca se poate face atunci hotarare 
de consiliu judetean.  



Cererea nr. 550/03.02.2023 a Parohiei Evanghelice Dedrad-solicita sprijin 

financiar.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu nici nu am stiut ca intra cererea desi stiam 
despre cereri, mai este din partea parohiei Romano-Catolice,  am avut discutii si cu alti 
preoti de diverse confesiuni, pentru biserici vom discuta cand vor depune toti. Au fost 

care au primit in fiecare an, trebuie analizate. Au fost biserici care de-a lungul timpului 
au primit in fiecare an, trebuie vazut cine a primit si cine nu.  Ma bucur ca se face 

ceva. Am fost sunat de preotul evanghelic ca vor intocmi proiect pentru reabilitarea 
bisericii din Batos si sa il depuna primaria.  

Domnul consilier Marcus Ioan – anul trecut s-au dat bani de la Guvern, pana la 
200.000 lei.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la cereri va trebui sa analizam si ce vor 

aduce celelalte.  

Domnul consilier Marcus Ioan – sa stabilim un termen, din data de  pana in data de 
preluam cereri.  

Doamna secretar general – ce bani alocati ca in buget sunt 0 lei. 

Domnul consilier Marcus Ioan – asta a fost discutia, ca trebuie cereri ca sa stim 

suma.  

Domnul consilier Abos Ferencz – cum sa nu, Consiliul judetean in ianuarie a 
aprobat bugetul si are sume iar sesiunea de depunere a cererilor e din 15.03. Uitati-va 
pe site-ul CJ. 

Domnul consilier Marcus Ioan – si o rectificare de buget? 

Domnul consilier Gliga Ioan – si la noi nu se poate. 

Domnul consilier Marcus Ioan – de ce nu se poate? 

Domnul consilier Gliga Ioan – e aici dna contabila, sa ne spuna.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – va aduc hotarari si de la consiliul judetean si 
de la municipiul Reghin, de la ce municipii vreti, in baza cererilor se face proiect de 

hotarare cu anexa pe  fiecare cult ce suma se repartizeaza si in baza hotararii se aloca 
suma in buget.  

Domnul consilier Marcus Ioan – acuma noi nu mai putem face? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – cum sa nu mai putem, avem fond de rezerva. 
Preluati cererile, este un regulament aprobat, se face o evaluare a cererilor sau se face 

mai intai un proiect de hotarare.  

Domnul consilier Marcus Ioan – cand depun cererile sa vina si cu proiectul.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – fiecare sa tina cont, cat sic and a primit. 

Domnul consilier Marcus Ioan – aia tinem noi cont, fiecare ce vrea sa faca. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – langa cerere sa ataseze ce face cu suma nu 
numai ca vrea sa faca.  

Domnul consilier Marcus Ioan – sa faca si o dare de seama. Cred ca noi hotaram 

cum dam banii.  

Cererea nr. 407/26.01.2023 a Parohiei Romano Catolice Batos – solicita sprijin 
financiar. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cand vor veni si restul cererilor sa se ataseze si 

acestea doua.  

Doamna secretar general – toate cererile trebuie sa respecte modelele stabilite de 
regulamentul aprobat. 

Punctul 8. 

Diverse. 



1. Domnul consilier Tamasan Emil – nu mi-am consultat astazi pagina de 

Facebook, nu stiu daca ati intrat pe primariaBatos. 

Doamna secretar general – dar primaria are pagina? Nu stiu sa fi creat cineva din 
primarie o pagina. 

Domnul consilier Tamasan Emil – la sedinta trecuta am avut o propunere ca 
primarul sa deschida o pagina pe care sa publice diferite actiuni, dansul sa o 

administreze si pe care nu poate posta decat administratorul. Probabil ca multi 
dintre dvoastra stiti ca avem o relatie de prietenie cu comuna Corund, la ultima 

noastra intalnire, intr-o discutie, am cazut de acord sa facem o relatie de 
infratire. In acest sens e nevoie de un acord de principiu pentru a demara 
actiunile care presupun asta, respectiv trebuie sa intocmim o scrisoare de 

intentie. Daca sunteti de acord il rugam pe domnul primar sa demareze actiunile 
in acest sens.  

2. Doamna consilier Onofrei Daniela – eu am o rugaminte, nu stiu daca se poate, 

sa fie completata si actualizata pagina web primariabatos, sa fie puse informatii 
de interes public, de genul anunturilor, indiferent de care, Electrica, 
APIA,informatii financiare, achizitii publice, formulare, pentru ca nu prea sunt. 

Sunt persoane care nu merg la magazine sa se uite. In cazul in care nu exista 
personal pentru asta sau nu stiu cine e desemnat sa intretina site-ul, ma 
gandesc ca consilierul personal al primarului poate sa faca treaba asta linistit, cu 

toate ca ne-ati promis odata o justificare, care e scopul consilierului personal, 
inca nu am primit explicatia, ar putea sa inceapa cu asta, sa fie informati 

oamenii. Este un podet prin fata pe la Bumbu cu o gaura astupata cu pietris, 
daca se poate repara. Ar trebui discutat cu firmele, cel putin din Batos, daca l-I s-
ar putea da in gestiune tomberoane ca sa isi poata depozita gunoaiele, sa fie ei 

strict responsabili, sunt deseuri care se colecteaza numai odata pe luna. Cat mai 
dureaza pana se va implementa ghiseul.ro? daca aveti noutati despre problema 

cainilor fara stapan, scoala mare, cand se face receptia la dispensarul Batos, o 
propunere de a se astupa paraul de la doctorita, din fata scolii mici, miroase 
foarte tare, nu stiu care e cauza, sta acolo foarte mult timp apa, e in apropierea 

scolii si ar fi foarte benefic sa se faca locuri de parcare. Stim tot ice se intampla la 
amiaz cand se iese de la scoala. La Uila sunt locuri de atribuit, de casa, s-au dat 
anul asta?     

3. Domnul consilier Fulop Domokos –ce s-ar putea face cu mizeria de pe marginea 

drumului dintre Dedrad si Reghin, fac naveta de 17 ani si asa ceva ca acuma nu 
am vazut. O sesizare catre Primaria Reghin , cel mai mult e dinspre Reghin pana 

la salcami. E o mizerie de nedescris. Ieri a fost selectivul? Am cumparat pubela 
pentru sticla si nu le-au luat.  

Domnul consilier Abos Ferencz-sa stiti ca nu pun saci goi peste tot, cred ca 
numai unde este mizerie, selectiv se pun, cel putin la Uila.   

Doamna consilier Onofrei Daniela – aici e programul – in 27.02 e plastic –metal si 

hartie-carton. 

4. Domnul consilier Abos Ferencz – cu autorizarea carierei ca am inteles ca nu 
trebuie hotarare de proiect, am vazut ca a aparut la Ibanesti o chestie din asta pe 

raul Gurghiu, daca putem sa demaram sau nu.  

5. Domnul consilier Marcus Ioan – am avut o sedinta pentru decontarea de 
transport a functionarilor, am inteles ca nu se deconteaza nici macar alea care 
sunt in interesul primariei, nu avem un regulament in care ar trebui prevazut, 

deplasare in interes de serviciu sa se faca decontarile. Ce se intampla cu casele 
alea de la Goreni, am inteles ca vinovat e consiliul local ca nu s-a diminuat 



suprafata de teren. Sa repunem pe ordine diminuarea sa isi poata finaliza 

oamenii constructiile. Odata s-a respins propunerea, se poate repune pe ordine.   
In ultimele zile au fost ploile astea foarte serioase, daca te duci pe camp sunt 
numai balti, santurile sunt colmatate, nu trece apa prin ele, e dezastru. La sectie 

este un podet, apa sta dincolo de podet, e intrarea catre proprietati, cred ca toate 
drumurile sunt infundate. Ar trebui bagate utilaje si curatate. Daca mergi acum 
spre Reghin se vad mai multe lacuri decat pamant.  

Doamna consilier Banciu Elena – gluma e gluma dar totusi sa avem un pic de 
respect, domnul Abos se baga cand vrea el, peste fiecare, ori te inscrii la cuvant si 
iti respecti  ordinea  ori daca nu taci. Nu vreau sa propun niste sanctiuni legate 

de comportament. 

Doamna secretar general – aveti un regulament, sa tineti cont de el. Nu aveti ce 
sanctiuni sa propuneti pentru ca sunt prevazute in regulament si in Ordinul 25. 

Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui poate ca sedinta de consiliu sa fie mai 

scurta  dar aia ar insemna cu adevarat sa ne intalnim in sedinta pe comisii, 
pentru ca eu, sincer, cred ca nu am facut nimic in mandatul asta. 

Ati ridicat problema cu Corundul, nu ne-ati spus la ce ne-ar ajuta  infratirea 
asta. Am vazut ca s-au facut petreceri. 

Domnul consilier Tamasan Emil – au fost intre prieteni. Este o relatie veche. 

Domnul consilier Marcus Ioan – am inteles ca invitatia a fost catre consiliul local. 

Asa au spus cei de la Corund. 

Doamna secretar general – invitatia a fost trimisa pe emailul primariei de catre 
domnul primar de la Corund dar nu cu destinatie fixa, la modul general, nu a 

fost adresata catre consiliul local sau primarie.  

Domnul consilier Tamasan Emil- pe banii nostrii ne-am intalnit. Daca studiati un 
ghid de infratire acolo vedeti in ce domenii putem, turism, de orice natura. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu ar trebui platite taxe de inchiriere la 

camine? Eu nu ma opun dar sa vedem si ce avem de castigat. De obicei te 
asociezi cu cineva si cand ai ceva de facut, te alegi cu ceva. 

Domnul consilier Tamasan Emil-inclusiv un schimb de experienta, sau mergem 
noi sa vedem ce inseamna Corundul 2023, ducem o clasa sa le aratam cum arata 

o scoala in Corund. 

Domnul consilier Marcus Ioan – eu habar nu am avut ca se merge sau se vine de 
la Corund. Si transformam o prietenie intr-o relatie ca sa fie justificata la 

cheltuieli. Nu regasesc beneficiile.  

Domnul consilier Tamasan Emil – au facut donatii si la biserica din Goreni.   

Domnul consilier Marcus Ioan –sustin ideea cu site-ul, pagina de facebook, sa fie 
getionat de cineva, consiliera s-ar putea manifesta acolo mult mai bine, sa tina la 
current cu absolut tot ce se intampla in comuna. Multe lucruri nici macar noi nu 

le stim. 

Doamna consilier Banciu Elena – avem presedinti si secretari de comisii, sa isi 
faca treaba. 

Domnul consilier Marcus Ioan – am tot intrebat cand va convine ora si data sa ne 

intalnim dar din pacate reusim doar inaintea sedintei de consiliu. Consiliul asta, 
parerea mea, ca nu isi face treaba cum trebuie, nu stiu care sunt cauzele. 

Doamna consilier Banciu Elena – e coeziune. 

Domnul consilier Marcus Ioan -sunt niste cauze care ne impiedica sa facem 
sedintele ca la alte comune.  



Doamna consilier Banciu Elena – ma deranjeaza indisciplina. 

Domnul consilier Marcus Ioan-aici ar trebui ideile dezbatute.  

Domnul primar raspunde: 

Exista o pagina primariaBatos, consider ca trebuie dat drumul si anuntat pe 

pagina asta, am participat in mandatul anterior la o activitate la Corund, ziua 
pompierilor, au fost comunele limitrofe, si ei au SVSU, am avut un punct de 
invatat. Avem de invatat multe de la ei. 

Domnul consilier Tamasan Emil – saptamana trecuta un grup de elevi din 
comuna noastra au fost la Corund, au vazut ce inseamna si olaritul.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – actualizarea site-ului, doamna secretar nu se 
publica? 

Doamna secretar general – eu public pe monitorul official si anunturi dar nu 

am timp sa public pe fiecare compartiment in parte. Le-am dat datele pentru a 
se putea loga, ce au de facut dar nu sunt informaticianul primariei. 

O sa reparam podul si ce e de facut. 

Ridicarea deseurilor selective de la firme , suntem de acord, detinem astfel de 

pubele, daca isi asuma ca pun selectiv si firma le va ridica dar daca sunt 
amestecate nu le mai ridica.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – la blocuri trebuie discutat cu ei. 

Domnul consilier Marcus Ioan – reluate adunarile generale cu oamenii si 
explicat . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am vorbit cu proprietarii de apartamente sa 
se constituie intr-o asociatie de proprietari, se pot depune proiecte dar trebuie 
sa fie constituiti intr-o asociatie. S-au facut masuratori topo pentru intabulare 

dar pe nimeni nu a mai interesat. Sunt releveuri pe fiecare apartament. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar ce trebuie intabulat? 

Domnul consilier Marcus Ioan – terenul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – apartamentele. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – si nu pot fi constransi? 

Domnul consilier Marcus Ioan – cum arata blocurile alea, exista hotarare.  

Domnul primar Cotoi Dumitru - sunt pregatite toate pentru ghiseul.ro, mai 
trebuie sa vina pentru router. Vom avea proiect pentru cainii fara stapan. 

Pentru  scoala documentatia este la evaluare. La dispensar trebuie sa se mai 
puna tarchet. S-a inaintat si la gradinita Dedrad, au spus ca vor veni cu 

cateva facturi. Paraul – daca gasim tuburi asa de inalte se poate face. La Uila 
nu s-au atribuit locuri de casa, nu avem terenuri. Gunoiul il adunam tot 
timpul pe ruta Reghin-Dedrad. 

Fiecare gospodarie va primi calendar cu programul de colectare a desurilor.  

Trebuie sa ajung la mediu sa discut despre autorizarea exploatarii pentru 

cariera Uila dar inainte de a merge mai departe va informez ca piatra e buna 
pentru drum de camp.  

Se deconteaza deplasarilor. Se va intocmi proiect pentru diminuare la pasune 

la Goreni si vom interveni sa curatam si santurile.  

Domnul consilier Marcus Ioan – cand o sa inceapa asfaltarea obligatoriu o sa 
trebuiasca santuri, apa sta si mananca asfaltul.  

Un schimb de experienta cu alta comunitate e benefic.  

Am predate amplasamentul catre Electrica si firma care urmeaza sa 
inlocuiasca stalpi, conductori electrici, sa suplimenteze transformatoare in 



satul Batos. Se face bransament nou si contorul se scoate la limita de 

proprietate.  

O sa inceapa APIA, a fost o sedinta, sa speram ca vor decurge cu bine, de data 
aceasta fiecare va trebui sa isi achite dosarul.  

Am semnat ieri contractul de asfaltare.  

Vom avea nevoie de o hotarare pentru proiectul cu dotarea scolilor, urmand  

sa il depunem pana in 18.03.2023.  

Domnul presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările 
şedinţei Consiliului local Batoş. 
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